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Harjun ulkoilureitin kunnostus 
 
 
Tekninen lautakunta 10.10.2024 § 101  
  

 
Esittelijä: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja  
Valmistelija: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja 

 
Aluehallintovirasto on myöntänyt Karkkilan kaupungille  
56 400€ avustusta 188 000€ hankkeeseen Harjun alueen ulkoilureittien 
parantamiseksi. Avustushankkeeseen kuuluu kaupungin 
omarahoitusosuus joka oli 131 600€. Avustussumman saaminen 
edellyttää, että kaupunki myös todellisesti osallistuu hankeen 
kustannuksiin omarahoitusosuuden mukaisesti. Hankkeeseen saatu 
avustus tulee käyttää vuoden 2024 loppuun mennessä. Määrärahaa on 
15.9.2024 kaupungin kirjanpidon mukaan jäljellä 114 500€.   
 
Karkkilan kaupungin liikuntatoimi on käynyt yhdessä kaupunkikehityksen 
kanssa keskustelua siitä, mitä kunnostustoimia on viellä tekemättä. 
Yhdeksi parannustoimeksi on noussut kivikorimuurin rakentaminen Harjun 
kentän päätyyn jalkapallokentän ja harjun väliin. Tällä estettäisiin harjun 
eroosio ja valuminen alas polkujen ja jalkapallokentän alueelle. 
 
Yhdyskuntatekniikan päällikkö on kilpailuttanut keskusteluissa sovittujen  
kivikorien hankinnan. Alkuperäinen työ on ylittänyt hankintaohjeen 
mukaisesti viranhaltijan hankintarajan joten hankinta on peruttu. Nyt 
asiasta on käyty lisäkeskustelua sivistyksen ja kaupunkikehityksen sekä 
rakennusvalvonna ja liikuntatoimen kesken, jonka pohjalta on todettu, että 
kivikorimuurien sijoittaminen olisi oikeansuuntainen toimi ja myös 
muodostaisi yhtenäisen kokonaisuuden kentän toiseen päähän jo aiemmin 
sijoittetujen kivikorien kanssa. Aiemmin pyydetyssä tarjouksessa kivikori 
muurin pituudeksi tulisi n.80 m. Korkeudeksi on aiemmin kaavailtu yli 2 m. 
mutta tarkastelujen jälkeen on todettu, että n. 1,5 m korkuinen muuri olisi 
riittävä.      

 
Työ vaatii maanrakennustöitä muurin paikan raivaamiseksi ja kentän ja 
harjun välisen tilan leventämiseksi sekä kivikorien hankinnan. Ennen 
hankeen edistämistä varmistetaan AVI:lta, että aiottu toteutus on hankkeen 
mukainen.  

 
Ehdotus: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja  
 
 Tekninen lautakunta merkitsee asian tässä vaiheessa tiedoksi. 

 
Käsittely: Merkittiin, että Essi Jumisko, Kari Seppälä ja Markku Kuusinen poistuivat 

tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 18.38. 
 

Päätös: Hyväksyttiin. 
 
 
 
 
 
Tekninen lautakunta 21.11.2024 § 124  
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Esittelijä: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja  
Valmistelija: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja 

 
Aluehallintovirasto ei vielä ole antanut vastaustaan Harjun ulkoilureitin 
kunnostukseen esitettyjen muutosten hyväksymiseksi. 
 
Asian valmistelun myötä on tullut esille, että mikäli kivikorimuuri 
toteutetaan suunnitelman korkuisena (1500 mm) tulee muurin eteen 
rakentaa 100 kg painoa kestävä pystyaita, joka suojaa mahdollisilta 
loukkaantumisilta muurilta pudotessa. Aidan rakentaminen lisää 
kustannuksia ja samalla heikentää mahdollisuutta esim. jalkapallopelin 
seuraamiselle aidan takaa. 
 
Karkkilan kaupunki on hakenut aluehallintovirastolta vuoden lisäaikaa 
hankkeen toteuttamiselle. 
 

Ehdotus: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja  
 Karkkilan kaupunki hakee aluehallintovirastolta vuoden lisäaikaa hankkeen 

toteuttamiselle.  
 
Kaupunki käynnistää uudelleen selvityksen siitä, minkälaisilla toimilla 
ulkoilureitin kunnostusta on perusteltua ja tarkoituksenmukaista jatkaa. 
 

Käsittely: Asiasta käytiin keskustelua ja keskustelun jälkeen kaupunkikehitysjohtaja 
teki muutetun päätösehdotuksen seuraavasti: 

 Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunki 
käynnistää uudelleen selvityksen siitä, minkälaisilla toimilla ulkoilureitin 
kunnostusta on perusteltua ja tarkoituksenmukaista jatkaa. 

  
 Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko muutettu päätösehdotus hyväksyä. 

Lautakunta hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. 
  
Päätös: Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunki 

käynnistää uudelleen selvityksen siitä, minkälaisilla toimilla ulkoilureitin 
kunnostusta on perusteltua ja tarkoituksenmukaista jatkaa. 

 
Täytäntöönpano: kaupunginhallitus 
 
 
Tekninen lautakunta 05.06.2025 § 57    
222/10.03.01.03/2024    
 
 

 
Esittelijä: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja  
Valmistelija: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja 

 
Maisemaarkkitehti on laatinut suunnitelmia ja vaihtoehtoja harjun 
kunnostustöiden loppuunassttamiseksi. Vaihtoehdoissa on huomioitu 
harjun eroosion aiheuttama valuma sekä myös kentän toiminnallisuus ja 
käytettävyyden lisääntyminen. Suunnitelman keskiössä on ollut harjun 
leikkauskohdan sitomine ja jonkinmoisen muurin rakentaminen.  
Käytettävyyden ja turvallisuuden vuoksi eroosiota ja maa-aines valumaa 
estävän muurin tulee olla alle 70 cm korkea, jotta putoamisvaaraa ei 
synny. Toteutuksen yhteydessä on perusteltua huomioida liikuntapuolen 
toive siitä, että tukimuuri toimisi samalla pienenä katsomona.  



 

Ptk tark. 
 

 
Harjun kentän alkuperäisessä suunnitelmassa oli mukana parin rivin 
muurikatsomo, joka havaittiin rinteen kaltevuuden ja materiaalin vuoksi 
liian vaikeaksi toteuttaa. Istumismahdollisuus haluttiin yhä pitää mukana, 
joten päädyttiin tutkimaan ratkaisua, jossa toteutettaisiin yksi istuimena 
toimiva max 60 cm muuri. Rinnettä saadaa sidottua eroosiosuojamatolla 
sekä mahdollisella. 
 
Suunnitellut vaihtoehdot esitellää tarkemmin kokouksessa. 
 
Harjun kunnostus on toteutettu Keskustan luontokohteiden kehittäminen -
projektista, josta kaupungille on maksettusta avustuksesta on maksettu jo 
80 %. Sekä jo käytetyn että loppuavustuksen saamiseksi kaupungin tulisi 
käyttää hankkeeseen vielä 91 520 €. Nyt suunnitellut toimet jäävät arviolta 
kustannuksiltaan alle 50 000€.  
 
Jatkossa tulisi kesän aikana vielä miettiä, mihin muuhun rahaa voitaisiin  
käyttää. Yhtenä vaihtoehtona on polkureitistön jatkaminen, jota voidaan 
toteuttaa aiemmin jo tehtyjen maastoportaiden tapaisesti. Toteutettujen 
maastoportaiden kustannus on projektin kirjanpidon mukaan ollut 25 553€. 
 
Kaupunginhallitus on vuoden 2025 talousarviokäsittlyssään päättänyt, että 
harjun kentän rahoitua toteutetaan erikseen haettavana lisärahoituksena 
vasta sitten kun tiedetään, että rahoitukseen liittyvää Aluehallintoviraston 
tukemaa kunnostuhanketta saadaan jatkettua vuodelle 2025. Tieto 
hankkeen jatkosta on saatu alkuvuodesta 2025.    
 

Ehdotus: Kaupunkikehitysjohtaja Rantanen Marja  
 Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 

valtuustolle, että  
1) harjun kunnostustoimia jatketaan asiaselostuksessa esitetyin perustein 
ja toimenpitein  
2) kaupunkikehityksen yhdyskuntatekniikalle myönnetään 95 000€ 
lisämäärärahan Keskustan luontokohteiden kehittäminen -projektille 
 

Käsittely: Lautakunta kävi asiasta keskustelua. Keskusteluna jälkeen 
kaupunkikehitysjohtaja teki muutetun päätösehdotuksen seuraavasti: 

 Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle, että  

 1) harjun kunnostustoimia jatketaan asiaselostuksessa esitetyin perustein 
ja toimenpitein  

 2) kaupunkikehityksen yhdyskuntatekniikalle palautetaan 95 000€ 
lisämäärärahan Keskustan luontokohteiden kehittäminen -projektille 

 3) tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 
 
 Puheenjohtaja tiedusteli voidaanko muutettu päätösehdotus hyväksyä. 

Lautakunta hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. 
 
Päätös: Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 

valtuustolle, että  
1) harjun kunnostustoimia jatketaan asiaselostuksessa esitetyin perustein 
ja toimenpitein  
2) kaupunkikehityksen yhdyskuntatekniikalle palautetaan 95 000€ 
lisämäärärahan Keskustan luontokohteiden kehittäminen -projektille 
3) tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa 

 
Täytäntöönpano: Kaupunginhallitus 
 


